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OK.0002.2.5.2021  

 

Protokół nr XXXV/24 

z sesji Rady Miejskiej w Miłosławiu, 

która odbyła się 21 czerwca 2021 r. w godz. od 16:00 do 17:05 

w Urzędzie Gminy Miłosław 
 

Ad 1  

Przewodniczący Dawid Strzelczyk otworzył XXXV sesję Rady Miejskiej w Miłosławiu. 

Powitał panie i panów radnych, podpisanych na liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do 

protokołu, Burmistrza Gminy Miłosław Huberta Gruszczyńskiego, panią sekretarz Anitę 

Kraskę, panią skarbnik Jolantę Litkę, pana prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej Macieja 

Tłoczka, pana mecenasa Łukasza Słomę, kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych 

panie i panów sołtysów, mieszkańców oraz przedstawicieli prasy. 

Następnie przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie na tabletach swojej 

obecności, gdyż to uprawnia ich do uczestniczenia w dalszej części posiedzenia. Stwierdził, że 

w sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum. 

Ad 2 

Przewodniczący D. Strzelczyk zaprezentował porządek obrad XXXV sesji Rady 

Miejskiej w Miłosławiu, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Miłosław”; 

b) zmiany statutu Miłosławskiego Centrum Kultury; 

c) zasad postępowania o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku, wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w gminnej ewidencji zabytków, nie będącym własnością Gminy Miłosław; 

d) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Miłosław na rok szkolny 2021/2022; 

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Miłosławiu przy ul. Zamkowej 13 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej 

umowy; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

tej umowy; 

g) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

tej umowy; 
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h) zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 

i) zmiany uchwały budżetowej na 2021 r.; 

j) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2021–2030. 

7. Udzielenie Burmistrzowi Gminy wotum zaufania: 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy Miłosław za 2020 rok; 

b) debata nad raportem o stanie gminy Miłosław za 2020 rok; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Miłosław wotum 

zaufania. 

8. Udzielenie Burmistrzowi Gminy absolutorium za wykonanie budżetu Gminy 

w 2020 r.: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy w 2020 r. wraz z informacją 

o stanie mienia Gminy; 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Miłosław za 2020 rok; 

c) zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, dotyczącym wykonania budżetu wraz 

z wnioskiem w sprawie absolutorium; 

d) zapoznanie z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu: 

➢ o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu z wykonania budżetu, 

➢ o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium; 

e) podjęcie uchwał w sprawach: 

➢ zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Miłosław za 2020 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy w 2020 roku, 

➢ udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Miłosław. 

9. Pytania i wnioski radnych. 

10. Wolne głosy i informacje. 

11. Zamknięcie sesji. 

Następnie zaproponował zmianę porządku obrad poprzez wycofanie z punktu 6b projektu 

uchwały w sprawie zmiany statutu Miłosławskiego Centrum Kultury i wprowadzenie w tym 

miejscu projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miłosławskiego Centrum Kultury. 

Rada Miejska jednomyślnie – 14 głosami „za” zatwierdziła zmieniony porządek obrad, 

który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Miłosław”; 

b) uchwalenia statutu Miłosławskiego Centrum Kultury; 
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c) zasad postępowania o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku, wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w gminnej ewidencji zabytków, nie będącym własnością Gminy Miłosław; 

d) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Miłosław na rok szkolny 2021/2022; 

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Miłosławiu przy ul. Zamkowej 13 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej 

umowy; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

tej umowy; 

g) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

tej umowy; 

h) zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 

i) zmiany uchwały budżetowej na 2021 r.; 

j) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2021–2030. 

7. Udzielenie Burmistrzowi Gminy wotum zaufania: 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy Miłosław za 2020 rok; 

b) debata nad raportem o stanie gminy Miłosław za 2020 rok; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Miłosław wotum 

zaufania. 

8. Udzielenie Burmistrzowi Gminy absolutorium za wykonanie budżetu Gminy 

w 2020 r.: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy w 2020 r. wraz z informacją 

o stanie mienia Gminy; 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Miłosław za 2020 rok; 

c) zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, dotyczącym wykonania budżetu wraz 

z wnioskiem w sprawie absolutorium; 

d) zapoznanie z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu: 

➢ o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu z wykonania budżetu, 

➢ o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium; 

e) podjęcie uchwał w sprawach: 

➢ zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Miłosław za 2020 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy w 2020 roku, 

➢ udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Miłosław. 

9. Pytania i wnioski radnych. 

10. Wolne głosy i informacje. 

11. Zamknięcie sesji. 

Ad 3 

Jak poinformował pan przewodniczący, protokół poprzedniej sesji został zwyczajowo 

wyłożony w biurze Rady oraz udostępniony radnym w programie eSesja. Do wymienionego 
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protokołu nie wniesiono żadnych uwag. W przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska, 

14 głosami „za”, zatwierdziła protokół XXXIV sesji. 

Ad 4 

Przechodząc do punktu obejmującego informację przewodniczącego Rady o działalności 

Rady Miejskiej w Miłosławiu w okresie międzysesyjnym, pan D. Strzelczyk zaznaczył, że 

informacja ta została radnym udostępniona w programie eSesja. Stanowi ona załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. Radni nie wnieśli do powyższej informacji żadnych uwag. 

Ad 5 

W tym punkcie przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie pana burmistrza 

z działalności w okresie międzysesyjnym oraz informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej 

również zostały dostarczone radnym wcześniej, za pośrednictwem programu eSesja. 

W odniesieniu do złożonego sprawozdania, jak i informacji nie zadano żadnych pytań. 

Sprawozdanie i informacja stanowią odpowiednio załącznik nr 3 i 4 do protokołu. 

Ad 6 

a) Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Miłosław” 

przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej D. Strzelczyk. Poinformował, że na podstawie 

stosownych przepisów Rada Miejska postanowiła nadać tytuł „Zasłużony dla Gminy 

Miłosław” księdzu Mirosławowi Stawickiemu proboszczowi Parafii pw. św. Mikołaja 

w Czeszewie. Następnie na prośbę radnego Jarosława Sobczaka wyjaśnił, że pomysłodawcą 

przyznania tytułu księdzu M. Stawickiemu był radny Maciej Jankowiak. Pod wnioskiem 

podpisali się również radni Adam Spychała i Robert Suchorski oraz przewodniczący Dawid 

Strzelczyk. 

Innych pytań nie było, w związku z tym przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku 

którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/284/21 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony 

dla Gminy Miłosław” jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

b) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miłosławskiego Centrum Kultury 

przedstawiła dyrektor MCK pani Agnieszka Zielkowska. Poinformowała, że statut został 

uchwalony ponad 20 lat temu. Kilkukrotnie wprowadzano w nim zmiany, ale nigdy jego tekst 

nie został ujednolicony. Poza tym MCK ma zamiar działać w nowych kierunkach i one zostały 

zawarte w statucie. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/285/21 

w sprawie uchwalenia statutu Miłosławskiego Centrum Kultury jednomyślnie – 14 głosami 

„za”. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

c) Projekt uchwały w sprawie zasad postępowania o udzielenie dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku, wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, nie będącym własnością Gminy 

Miłosław przedstawił kierownik referatu rozwoju, kultury, sportu i promocji pan Szymon 

Krajniak. Poinformował, że poprzednia uchwała wygasła z końcem roku i żeby udzielić dotacji 

na kolejne zabytki zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały. 
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Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/286/21 

w sprawie zasad postępowania o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku, wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w gminnej ewidencji zabytków, nie będącym własnością Gminy Miłosław jednomyślnie – 14 

głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

d) Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie 

Miłosław na rok szkolny 2021/2022 przedstawiła pani kierownik referatu organizacyjnego, 

kadr i edukacji pani Małgorzata Kawska. Poinformowała, że ustawa – Prawo oświatowe 

zobowiązuje radę gminy do określenia w drodze uchwały średniej ceny jednostki paliwa 

w gminie na każdy rok szkolny, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. W związku 

z powyższym podjęcie uchwały należy uznać za zasadne. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/287/21 

w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Miłosław na rok szkolny 

2021/2022 jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Trzy kolejne projekty uchwał przedstawiła pani sekretarz Anita Kraska. 

e) Omawiając projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Miłosławiu przy ul. Zamkowej 13 

i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy, poinformowała, że umowa będzie 

dotyczyć najmu lokalu użytkowego z przeznaczeniem na pomieszczenia magazynowe 

o powierzchni 11,74 m², położonego w Miłosławiu przy ul. Zamkowej 13, na działce nr 804, 

w obrębie Miłosławia na okres jednego roku. Dodała, że w przypadku zawierania kolejnej 

umowy najmu niezbędna jest zgoda rady gminy, stąd projekt uchwały na dzisiejszej sesji. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/288/21 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Miłosławiu przy ul. Zamkowej 13 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy 

jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

W tym momencie pan przewodniczący przywitał gościa – posła na Sejm IX kadencji pana 

Zbigniewa Dolatę, po czym wrócił do omawiania projektów uchwał. 

 

f) Pani sekretarz, omawiając projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Orzechowie przy ul. 

Miłosławskiej 48 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy, poinformowała, 

że umowa będzie dotyczyć najmu garażu o powierzchni 18,96 m² położonego w Orzechowie 

na działce nr 545/27 na okres jednego roku. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/289/21 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej 

umowy jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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g) Omawiając projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 

i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy, poinformowała, że umowa będzie 

dotyczyć najmu garażu o powierzchni 17,34 m² położonego w Orzechowie na działce nr 545/27 

na okres jednego roku. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/290/21 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej 

umowy jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Trzy kolejne projekty uchwał przedstawiła pani skarbnik Jolanta Litka. 

h) Omawiając projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

poinformowała, że proponuje się zaciągnięcie kredytu długoterminowego w wysokości  

1 800 000 zł na sfinansowanie planowanego deficytu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań. Spłata kredytu nastąpi w latach 2025–2030. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/291/21 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 12 do uchwały. 

i) Omawiając projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r., 

poinformowała, że zmiany zostały szczegółowo omówione na komisji wspólnej. Dodała, że 

proponuje się zwiększenie dochodów o kwotę 819 823 zł oraz kwotę wydatków o 757 811 zł. 

Ostateczna kwota dochodów to 50 478 586,95 zł. Natomiast kwota wydatków to  

53 689 765,81 zł. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/292/21 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r. jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

j) Omawiając projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej dla Gminy Miłosław na lata 2021–2030, poinformowała: jeżeli chodzi o załącznik 

nr 1 to jest dostosowanie wartości przyjętych w uchwale budżetowej, w załączniku nr 2 – 

przedsięwzięciach, dodajemy przedsięwzięcie ubezpieczenie mienia gminy, OC, ubezpieczenia 

strażaków i komunikacyjne. To jest przedsięwzięcie na lata 2021–2024 z łącznym limitem 

nakładów 565 000 zł. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXV/293/21 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Miłosław na lata 2021–2030 

jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad 7 

a) Raport o stanie gminy przedstawił Burmistrz Gminy Hubert Gruszczyński: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! 
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W dniu dwudziestym ósmym maja przekazałem do Rady Miejskiej w Miłosławiu „Raport 

o stanie gminy Miłosław za 2020 rok”. W tle puścimy prezentację przygotowaną przez referat 

rozwoju, kultury, sportu i promocji, który jest jakby załącznikiem do raportu o stanie gminy, 

ale również prezentacją zdjęciową, która pokazuje, mimo trudnego 2020 r., co udało się zrobić 

w gminie Miłosław, z kim udało się podpisać umowę, z kim udało się spotkać. Myślę, że to był 

rok naprawdę bardzo ciężki, ale gmina Miłosław przez ten rok nie straciła, a myślę, że jeszcze 

zyskała, ponieważ wiele się działo i myślę, że ten raport jest odzwierciedleniem tego, co 

mieliśmy okazję zrobić w 2020 r. Raport zawiera najważniejsze informacje na temat działań 

i ich rezultatów. Wg art. 28 ustawy o samorządzie gminnym raport powinien obejmować 

podsumowanie działalności Burmistrza w roku poprzednim, a w szczególności realizację 

polityk, programów, strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. Analogicznie do 

wspomnianego artykułu raport o stanie gminy za 2020 r. zawiera odpowiednie działy 

tematyczne. Nie będę tutaj szczegółowo omawiał poszczególnych działów, ale jedną z nich 

najważniejszą – finanse gminy, które w 2020 r. kształtowały się następująco. Ja to podkreślam, 

ponieważ po raz kolejny udało się, uchwalając budżet, w ciągu roku budżetowego zwiększyć 

dochody i wydatki. I tak, przy projektowanym budżecie na 2020 r., była to kwota 40 700 000 zł, 

a kończyliśmy ten rok z kwotą prawie 9 mln większą – 49 772 000 zł. Wydatki po zmianach 

również wzrosły o 7 mln zł. I to też cieszy, ponieważ naprawdę ten rok pod względem 

pandemicznym był ciężki i ciężko było pozyskiwać środki, a udało się naprawdę wiele 

ciekawych inwestycji rozpocząć. Z roku na rok zmniejsza się również zadłużenie gminy. I tak 

na koniec 2020 r. było ono już na poziomie 9 200 000 zł, a w projekcie budżetu zakładaliśmy 

niedużo wyższe, ponieważ był zaplanowany kredyt na kwotę 1,5 mln zł, który udało się pokryć 

z wolnych środków, które pochodziły z roku poprzedniego. Rok 2020 również zakończyliśmy na 

bardzo dobrym poziomie wolnych środków. Była to kwota 3 000 377 zł, co również zostało 

przesunięte na 2021 r. na inwestycje, które obecnie prowadzimy. W roku 2020 udało się 

pozyskać fundusze zewnętrzne, m.in. na remont szatni na stadionie miejskim w ramach 

programu „Szatnia na medal”, budowę dróg z urzędu marszałkowskiego, zakup laptopów 

z programu rządowego, budowę obiektów i infrastruktury rekreacyjnej, stworzenie miejsc dla 

seniorów, małe kino społecznościowe. Przede wszystkim chciałbym tutaj wszystkim 

podziękować za ogrom pracy włożonej w to, że rozpoczęliśmy budowę przedszkola, która od 

kilku dekad była zapowiadana, a w końcu w tej kadencji udało się tę budowę rozpocząć i jeszcze 

myślę, że w tym roku ją skończymy. Z dniem 1 września najmłodsi mieszkańcy naszej gminy 

będą mieli możliwość korzystania z nowoczesnego przedszkola w Miłosławiu. Był to też rok 

pożegnań. Ja bym chciał też tutaj w tym miejscu podkreślić, ponieważ na początku roku, 

dokładnie w dniu wykrycia w Polsce pierwszej osoby zarażonej żegnaliśmy długoletniego 

radnego Romualda Barszcza. W sierpniu wspólnie z panem przewodniczącym i członkami 

komitetu Miłosław – Bergen byliśmy w gminie Bergen. Żegnaliśmy burmistrza Dicka 

Klaverdijka, który zapisał się na kartach historii współpracy, który wspomagał gminę Miłosław 

przez prawie 30 lat. Wiele z tych rzeczy, które były realizowane przez poprzedników, dzięki 

współpracy z gminą Bergen miały możliwości. Ale również po 60 latach, to trzeba też 

podkreślić, pożegnaliśmy siostry dominikanki, które w Miłosławiu były na stałe zapisane. I to 

też myślę, że ważna rzecz, która się wydarzyła, ponieważ z okna mojego gabinetu codziennie 

rano miałem okazję chociaż pokiwać siostrom, ale też niedoceniona sprawa pracy na rzecz nie 

tylko młodzieży, ale również kościoła w Miłosławiu. Może to będzie brzmieć dziwnie, ale ksiądz 
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proboszcz kiedyś do mnie mówił, jak siostry odeszły, że to co kiedyś dwie lub trzy siostry robiły 

w kościele obecnie musi wykonywać 12 osób. W minionym roku ze względu na pandemię nie 

udało się zorganizować wszystkich planowanych eventów. Choć nie można powiedzieć, że nie 

zrealizowaliśmy nic z zamierzonych celów. Na początku roku odbył się koncert zespołu 

Sebastiana Karpiela-Bułecki w sanktuarium Matki Bożej Pocieszenia w Biechowie. I to też było 

fajne wydarzenie, ponieważ zapoczątkowało nową tradycję w gminie Miłosław – koncertów 

kolęd. I myślę, że ona będzie kontynuowana w kolejnych latach. W tym roku ze względu na 

pandemię nie mogliśmy tego zorganizować, ale i bracia paulini i myślę, że mieszkańcy byli 

bardzo zadowoleni z tego wydarzenia. Było to naprawdę coś niesamowitego, co odbyło się 

w sanktuarium. Ale również we wrześniu przeżywaliśmy premierę „Oratorium” w sanktuarium 

Matki Bożej Pocieszenia w Biechowie. I to myślę, że również było wydarzenie na miarę czegoś 

wspaniałego w Miłosławiu. Na zdjęciach również widać moment pożegnania byłej pani 

skarbnik i powołania nowej. Myślę, że pani skarbnik już prawie po roku pracy w gminie 

Miłosław jest zadowolona z tego, że zmieniła miejsce swojej pracy i myślę, że tutaj wspólnie ze 

mną, jak i też kierownikami poszczególnych referatów, jednostek wspólnie realizujemy budżet 

gminy Miłosław i myślę, że te efekty są widoczne. Mam nadzieję, że przygotowany raport 

przybliżył Państwu rezultaty osiąganych celów i realizowanych programów przez gminę 

Miłosław. Jestem przekonany, że zmiana jest widoczna i zostanie ona doceniona przez 

mieszkańców naszej gminy. Nie chciałbym tutaj przeciągać. Myślę, że te zdjęcia na tyle 

pokazują, co się działo w gminie Miłosław, że zapominamy już dzisiaj o pandemii i myślę, że 

zmobilizujemy jeszcze bardziej mieszkańców gminy Miłosław do zaszczepienia i będzie to 

możliwe przy naszej wspólnej tutaj pracy, będzie możliwość rozwoju. Tak jak też Państwo 

widzieliście na tych zdjęciach, rzeczy niemożliwe, jak choćby rondo w Miłosławiu, o którym 

mówiono od wielu, wielu lat po naszych staraniach wspólnie z kierownikiem Jarosławem 

Płocińskim, który dzisiaj jest nieobecny udało się to zrealizować przy niewielkich nakładach 

finansowych i wsparciu [niezrozumiałe] Też fajne, ciekawe zdjęcie. Miałem okazję we wrześniu 

udzielić ślubu cywilnego w Centrum Rekreacyjno-Hotelowym Bagatelka. Myślę, że to jest też 

fajne, ciekawe wydarzenie, w pracy Burmistrza niecodzienne. Ale myślę, że warto dla takich 

chwil żyć i z Państwem współpracować. Dziękuję. 

b) Do debaty nad raportem o stanie gminy Miłosław nikt się nie zgłosił. 

c) Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Gminy Miłosław wotum zaufania. Poinformował, że na podstawie 

stosownych przepisów Rada Miejska w Miłosławiu postanawia udzielić Burmistrzowi Gminy 

Miłosław wotum zaufania, ponadto uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Następnie przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska 

podjęła uchwałę Nr XXXV/294/21 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Miłosław 

wotum zaufania jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

Ad 8 

a) Pani Jolanta Litka Skarbnik Gminy przedstawiła najważniejsze założenia 

zarządzenia Nr 21/2021 Burmistrza Gminy Miłosław z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie: 

przekazania sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Miłosław, sprawozdania 

z wykonania planu finansowego jednostek, dla których organem założycielskim jest Gmina 
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Miłosław oraz informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Miłosław za rok 2020. 

Zarządzenie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Wykonanie budżetu, sprawozdanie zostało przedłożone państwu radnym, zostało również 

omówione na Komisji Rewizyjnej oraz opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Ja przypomnę Państwu najważniejsze informacje ze sprawozdania. 

Kwota dochodów zrealizowanych za 2020 r. – 49 772 585,77 zł, w tym dochody bieżące –  

48 355 725,12 zł, kwota dochodów majątkowych – 1 416 860,65 zł. 

Kwota wydatków ogółem – 47 325 000,95 zł, wydatki bieżące – 45 000 869,17 zł, wydatki 

majątkowe – 2 322 131,78 zł 

Wynik budżetu przy planowanym deficycie – 930 115,42 zł, wynik budżetu nadwyżką zamknął 

się w kwocie 2 447 584,82 zł. 

Kwota przychodów wykonanych – 2 230 126,42 zł i w tym wolne środki – 2 213 022,23 zł 

i niewykorzystane środki pieniężne – 17 104,19 zł. Natomiast kwota rozchodów – 1 300 011 zł. 

Jeśli chodzi o procentowe wykonanie dochodów, to dochody zamknęły się w stosunku do planów 

– wykonanie 100,12%. natomiast wydatki wykonanie – 93,45%. 

Zadłużenie, tak jak pan burmistrz mówił, to jest 9 221 196,35 zł. 

Jeżeli chodzi o mienie komunalne, łącznie dla wszystkich jednostek, wartość mienia 

inwentarzowa to jest 58 831 183,43 zł 

Jeżeli chodzi o grupy, w podziale na grupy, to wartość gruntów jaką mamy na stanie to jest 

kwota 2 699 532,63 zł 

Jeżeli chodzi o budynki to jest 35 949 533,54 zł, obiekty inżynierii lądowej i wodnej 17 216 

769,15 zł. Kotły i maszyny energetyczne – 37 000 407,03 zł, maszyny, urządzenia, aparaty 

ogólnego zastosowana – 650 151,41 zł, specjalistyczne kotły i maszyny energetyczne – 

160 839,95 zł, grupa VI urządzenia techniczne – 253 849,86 zł, środki transportu –  

1 519 732,91 zł i narzędzia, przyrządy, wyposażenie – 343 366,95 zł. 

Jeżeli chodzi o dochody z mienia komunalnego uzyskane to jest kwota 1 402 023,09 zł.  

Gmina posiada również udziały w spółkach i to jest Międzynarodowy Dom Spotkań 

Młodzieży Mikuszewo o łącznej wartości 471 400,00 zł i w Zakładzie Gospodarki Komunalnej 

w Miłosławiu 59 013 udziałów, na wartość 29 206 500,00 zł. Dziękuję. 

Pan przewodniczący D. Strzelczyk otworzył dyskusję nad przedstawionym 

zarządzeniem. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, w związku z tym przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 

b) Pani Jolanta Litka Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie finansowe 

Gminy Miłosław za 2020 rok 

Szanowni Państwo, sprawozdanie finansowe składa się z bilansu z wykonania budżetu 

jst, łącznego bilansu jednostki budżetowej lub samorządowego zakładu budżetowego, łącznego 

rachunku zysków i strat jednostki, łącznego zestawienia zmian funduszy jednostki oraz 

informacji dodatkowej 

Jeżeli chodzi o sumę bilansową aktywów i pasywów w sprawozdaniu w bilansie z wykonania 

budżetu, to bilans zamknięcia po stronie aktywów i pasywów wynosił 4 151 049,82 zł. 

Jeżeli chodzi o łączny bilans jednostki budżetowej – suma bilansowa zamknęła się kwotą  

80 196 166,57 zł, zysk finansowy – 4 179 343,20 zł, zestawienie zmian funduszu jednostki –  

72 716 775,36 zł. I do tego są informacje uszczegółowiające niektóre pozycje ze sprawozdania 

finansowego. Sprawozdania również zostały omówione podczas posiedzenia Komisji 
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Rewizyjnej. Również ze sprawozdaniami budżetowymi i sprawozdaniami z operacji 

finansowych i te kwoty poszczególnych sprawozdań są zgodne w tych sprawozdaniach 

finansowych. 

Pan przewodniczący D. Strzelczyk otworzył dyskusję nad przedstawionym 

sprawozdaniem. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, w związku z tym przewodniczący przeszedł 

do kolejnego punktu obrad. 

c) Pan Andrzej Wnuk przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił uchwałę 

Komisji Rewizyjnej nr 1/21 z dnia 10 maja 2021 r., zawierającą wniosek o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Miłosław z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. Uchwała 

Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

d) Pan D. Strzelczyk w tym punkcie obrad przedstawił: 

- Uchwałę SO-18/0954/227/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 28 kwietnia 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Miłosław za 2020 r. wraz z informacją o stanie mienia jednostki 

i objaśnieniami. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony 

zarządzeniem Nr 16/2021 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 

1 kwietnia 2021 r. w osobach: 

Przewodnicząca:  Katarzyna Kosmowska 

Członkowie:   Małgorzata Bekała 

   Michał Suchanek, 

działając na podstawie stosownych przepisów, wyraża o przedłożonym przez Burmistrza 

Gminy Miłosław sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 r. wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki i objaśnieniami opinię pozytywną. 

- Uchwałę SO-18/0955/209/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 14 czerwca 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Miłosławiu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Gminy Miłosław z tytułu wykonania budżetu za rok 2020 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony 

zarządzeniem Nr 16/2021 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 

1 kwietnia 2021 r. w osobach: 

Przewodnicząca:  Katarzyna Kosmowska 

Członkowie:   Aldona Pruska 

    Michał Suchanek, 

działając na podstawie stosownych przepisów, wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Miłosławiu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Miłosław z tytułu wykonania budżetu za rok 2020 został podjęty zgodnie z wymogami prawa 

i jest należycie uzasadniony. 

e) Pan przewodniczący przedstawił projekty następujących uchwał: 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Miłosław za 2020 rok, po czym otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. 

Następnie pan przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska 

podjęła uchwałę Nr XXXV/295/21 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 



11 | S t r o n a  
 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miłosław za 2020 rok jednomyślnie – 

14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

- w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Miłosław, po czym otworzył 

dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. 

Następnie przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska 

podjęła uchwałę Nr XXXV/296/21 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Miłosław jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Pan przewodniczący D. Strzelczyk, w towarzystwie wiceprzewodniczącej Małgorzaty 

Bzowej i wiceprzewodniczącej Anny Woźniak, pogratulował panu burmistrzowi Hubertowi 

Gruszczyńskiemu, wręczając kwiaty od Rady Miejskiej w Miłosławiu. 

W imieniu pracowników Urzędu Gminy gratulacje złożyły i wręczyły kwiaty pani Anita 

Kraska Sekretarz Gminy i pani Jolanta Litka Skarbnik Gminy. Następnie pan burmistrz zabrał 

głos: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Jak już mówiłem w punkcie 

poświęconym sprawozdaniu o raporcie, naprawdę to był dla nas wszystkich bardzo ciężki rok 

i myślę, że nie tylko ja, ale również radni, pracownicy urzędu, kierownicy jednostek odczuli te 

obostrzenia, które mieliśmy w związku z pandemią. Nie mogliśmy normalnie pracować, petenci 

nie mogli normalnie korzystać z urzędu, uczniowie nie uczestniczyli w zajęciach w szkole, tylko 

online. Myślę, że to był rok szczególny dla nas wszystkich, ale również trzeba podkreślić, że był 

bardzo ciężki pod względem walki z pandemią. Tym bardziej chciałbym w tym miejscu 

podziękować radnym za udzielenie mi wotum zaufania oraz udzielone absolutorium. Chciałbym 

również podziękować wszystkim pracownikom urzędu, pani sekretarz, pani skarbnik, 

kierownikom jednostek organizacyjnych, dyrektorom szkół, pracownikom brygady 

gospodarczej, ponieważ my wszyscy realizujemy budżet, który uchwala rada. I to dzięki tej 

dobrej współpracy z Radą Miejską, z kierownikami jednostek, z pracownikami udaje się te 

wszystkie cele realizować. Chciałbym jeszcze raz podkreślić, że w pomysłach, które stawiam 

przed pracownikami, stawiam przed Państwem nie chodzi tylko o mój dobry pomysł. Najpierw 

jest pomysł, później szukamy pieniędzy, jak go zrealizować, a później to wszystko wspólnie 

realizujemy i myślę, że widać tę dobrą pracę, tę dobrą współpracę i to cieszy. Myślę, że ta zgoda 

właśnie buduje i pokazuje, że możemy razem działać na rzecz naszych mieszkańców. Sadzę, że 

te efekty – mówiłem o tym przy raporcie – są widoczne i chciałbym też podkreślić, że nie cofamy 

się, nie mówimy, że kiedyś było wszystko złe. Ja na otwarciu kina społecznościowego 

w Orzechowie mówiłem o tym, że użyto w kampanii wiele złych słów, wielu sloganów, nie 

mówiono o konkretach. A my w tej kadencji nie cofamy się, nie mówimy tych złych słów, tylko 

realizujemy zgodnie wszystkie cele, które są najważniejsze dla gminy. Mimo że czasami musimy 

podejmować trudne decyzje, które nie zawsze są popularne, to myślę, że właśnie te trudne 

decyzje podejmowane przez nas wszystkich dzisiaj mają odzwierciedlenie w tych rzeczach 

i inwestycjach, które się dzieją na terenie naszej gminy. I dzisiaj już wszyscy mimo pandemii, 

która przez rok nas męczyła, zapominamy o tym i realizujemy dalej wspólne cele, które mają 

naszą gminę rozwijać i cieszyć mieszkańców. Jeszcze raz wszystkim Państwu dziękuje za te 

dobre słowa, za to, że wspólnie działamy na rzecz rozwoju gminy Miłosław. Dziękuję wszystkim. 

Z kolei, w imieniu Klubu Radnych Razem dla Gminy Miłosław, głos zabrał jego 

przewodniczący radny A. Wnuk: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu! 
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Chciałbym pogratulować tego wyniku dzisiejszego głosowania nad wotum zaufania, nad 

absolutorium. To już Pańskie trzecie absolutorium. Pierwsze było może takie niezasłużone, bo 

to był budżet innego pana burmistrza. A dzisiaj mamy drugie pana absolutorium, gdzie mamy 

14:0. Wtedy było 15:0, dzisiaj mamy 14:0. To pokazuje, jak rada dzisiaj pracuje, jak 

współpracuje i jak nam się układa ta współpraca. Ci którzy siedzą przed ekranami monitorów 

może mają takie wrażenie, że tutaj na sesji nic się nie dzieje. Chciałbym powiedzieć, że ta praca, 

której de facto nie widać, odbywa się poza kamerami i poza tym, co Państwo dzisiaj oglądacie. 

Cały referat finansowy cały rok musi ciężko pracować, żeby wypracować sobie dzisiejsze święto 

i te brawa, które dzisiaj zbierali. Bo pani skarbnik z całym referatem musiała tak wszystko 

pospinać, żeby dzisiaj ten budżet był piękny i ładny. Pomimo całego, czasem niesprawiedliwego 

hejtu, który gdzieś się pojawia w Internecie, gdzie mówi się o tym, że się zadłużamy, że coś jest 

niefajne w naszej gminie, że skąd te pieniądze się biorą.  

Ja pozwoliłem sobie takie zestawienie tutaj zrobić i najpierw powiem o kredytach 

Proszę Państwa, na koniec 2018 roku byliśmy zadłużeni na kwotę 11 mln 200 tys., wolnych 

środków mieliśmy 1 mln 100 tys. Rok później, czyli 1 000 200,00 zł zadłużenie, rok później, czyli 

koniec 2019 mieliśmy już 10 000 500,00\. To jest już o 700 tys. mniej  

Dzisiaj mamy 9 000 200,00 zł zadłużenie, czyli nie jest prawdą, jeżeli ktoś mówi, że my się 

zadłużamy, i że te pieniądze są z kredytów brane. Dzisiaj wszystko tak wygląda, że zmniejszamy 

nasze zadłużenie, a jednocześnie rosną nam nasze wydatki, jeżeli chodzi o wydatki majątkowe.  

Pozwoliłem sobie, z pomocą pani skarbnik, zrobić takie zestawienie od 2014 r. 

W 2014 r. mieliśmy wydatki majątkowe w kwocie 905 tys., rok później było 1 mln 400 tys.,  

1 mln 300 zł. 

Były też wydatki 3 mln, czy np. rok 2018, gdzie mieliśmy wydatki majątkowe w kwocie aż 11 mln. 

Ale pamiętamy, jakie to wtedy były wydatki i to te ulice, które czekały 40 lat na zrobienie, tak 

że to były te wydatki bardzo wysokie. 

Dzisiaj mamy wydatki majątkowe w kwocie 2 mln 300 zł. Rok 2021 zapowiada się, że 

będziemy mieli wydatki majątkowe w wysokości 7,5 mln zł. Budujemy przedszkole, budujemy 

żłobek, powstają kluby seniora. I to naprawdę jest ciężka praca. To nie jest tak, że my tu sobie 

siedzimy i podnosimy rękę i idziemy dalej. Sesje nasze trwają zaskakująco krótko, Panie 

Przewodniczący. Ja podziwiam panią Anię, że potrafi nadążyć i przeskakiwać między tymi 

głosowaniami, że tak szybko potrafi „odpalać” tę aplikację, że my przyjmujemy uchwałę 

i głosujemy i głosujemy, tak że to się wszystko bardzo szybko odbywa. 

Niepokojącą jest tendencja, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado! Niepokojąca jest tendencja 

odpływu mieszkańców. Musimy nad tym popracować jeszcze. Przez 3 lata ubyło nam 300 

mieszkańców. To jest bardzo dużo. W 2018 r. mieliśmy 10 329 mieszkańców, teraz mamy  

10 085. Ten odpływ nie jest spowodowany przyrostem naturalnym. Przyrost naturalny mamy 

zerowy, zerowy+, czasami zerowy +2, tak że to nie chodzi o przyrost naturalny. Chodzi o to, że 

mieszkańców jest w naszej gminie coraz mniej. I musimy, Panie Burmistrzu, nad tym pracować, 

co mamy zrobić, żeby tych mieszkańców było więcej. Pomimo że przyrost, dochody ogółem na 

mieszkańca cały czas nam rosną. W 2018 r. mieliśmy 4600, dzisiaj mamy 4900, to gdybyśmy 

mieli jeszcze więcej mieszkańców i gdybyśmy mieli te przychody takie składane, to myślę, że 

o wiele więcej i wiele wyżej byśmy jeszcze stali, oprócz tych 49 mln, które dzisiaj mamy za 2020 

rok.  

Ja od siebie powiem, że jeszcze musimy pracować nad naszą małą zieloną ojczyzną.  
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Dzisiaj sobie siedzimy tutaj w klimatyzacji. Jest przyjemnie, ale dojście tutaj było tragedią. 

Chciałbym tak zaapelować przy okazji, abyśmy wszyscy dbali o to nasze zielone otoczenie. 

Sadzili drzewa, nie podlewali trawnika, kiedy świeci słońce, tylko robili to wieczorem, żebyśmy 

oszczędzali wodę, żebyśmy zbierali deszczówkę, żebyśmy nie betonowali swoich posesji i nie 

wkładali za dużo tego pozbruku na swoje posesje 

Panie Burmistrzu, jak będziemy budowali ten nasz pozytywny przyrost mieszkańców i tę 

naszą małą ojczyznę robili zieloną, przyjazną mieszkańcom, przyjazną nam wszystkim będzie 

jeszcze lepiej i w przyszłym roku będę mógł z czystym sumieniem powiedzieć, że będzie 15:0, 

będzie pięknie i będziemy współpracowali. Gratuluję, Panie Burmistrzu! 

Ad 9 

W punkcie Pytania i wnioski radnych nikt nie zabrał głosu. 

Ad 10 

W punkcie Wolne głosy i informacje jako pierwszy zabrał głos poseł do Sejmu IX 

kadencji pan Zbigniew Dolata:  

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo! 

Dziękuję za zaproszenie na dzisiejszą sesję. Nie ukrywam, że jestem pod wrażeniem 

jednomyślności. Bo to duża rzadkość, już nie mówię nawet o obradach sejmowych. Biorę udział 

dość często w sesjach rad gmin, rad powiatów i nieraz, zwłaszcza tak ważne jak ta, czyli 

absolutoryjne są niezwykle burzliwe. Tutaj, tak jak powiedziałem, pełna jednomyślność, można 

powiedzieć sielanka, ale myślę, że za tym sielankowym obrazem stoi konkretna praca. 

I rzeczywiście te wyniki finansowe gminy w bardzo trudnym roku 2020, kiedy nasze państwo 

i w związku z tym i samorządy przeżywały bardzo duże kłopoty, udało się w gminie Miłosław 

uzyskać nadwyżkę budżetową. To jest rzeczywiście bardzo optymistyczne i gdyby tak było we 

wszystkich jednostkach samorządu terytorialnego, to moglibyśmy powiedzieć, że przeszliśmy 

zupełnie „suchą stopą” przez ten kryzys wywołany epidemią. Nie wszędzie jest tak dobrze, ale 

dobrze, że są też takie gminy, jak gmina Miłosław, gdzie jednostka się nie zadłużała, a wręcz 

przeciwnie nawet zmniejszała swoje zadłużenie. Myślę, że do tego też w jakimś stopniu 

przyczyniły się dotacje rządowe, a generalnie polityka rządu. Bo jak Państwo pewnie doskonale 

wiecie Polska była krajem, który najłagodniej przeszedł te perturbacje gospodarcze związane 

z epidemią koronawirusa, że wśród wszystkich krajów Unii Europejskiej mieliśmy najniższy 

spadek PKB. To też myślę, w dużym stopniu przyczyniło się do tego, że finanse samorządów nie 

uległy jakiejś istotnej destrukcji. Gmina Miłosław otrzymała w ramach tego pierwszego 

niekonkursowego rozdania funduszy z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych pół miliona 

zł, jeśli się nie mylę, czyli tę kwotę taką podstawową. No i w roku bieżącym, w ramach rozdania 

środków dodatkowych, dedykowanych dla miejsc, gdzie istniały dawniej Państwowe 

Gospodarstwa Rolne kolejne 400 tys. zł. No to już była procedura konkursowa, więc serdecznie 

gratuluję panu burmistrzowi i wszystkim pracownikom urzędu, którzy przygotowywali wniosek, 

który właśnie zaowocował uzyskaniem tych środków. Będą przeznaczone, jak mi wiadomo, na 

przebudowę drogi, czy właściwie budowę drogi, bo chyba to jest droga gruntowa 

w miejscowości Lipie. I to jest też taki wyraz troski rządu, żeby Polska rozwijała się 

równomiernie, żeby nie było takich obszarów wykluczenia. No bo, jeśli mieszkańcy przez 

dziesiątki lat musieli korzystać z drogi gruntowej – mamy XXI w., więc każdy chciałby mieć 
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dogodne warunki do podróżowania do przemieszczania się, więc na pewno ta inwestycja będzie 

temu służyła. No i te środki inwestycyjne będą wpływały na rozwój przedsiębiorczości. To nie 

ulega wątpliwości, że wykonywać taką inwestycję, przecież w sumie niezbyt dużą, będzie polska 

firma wyłoniona w przetargu. Polska firma, która zatrudnia polskich pracowników. Dzięki temu 

ten portfel zamówień jest już zagwarantowany. I w związku z tym i poziom zatrudnienia, 

i poziom dochodów, czyli wszystkie te środki inwestycyjne, które są dedykowane ze środków 

budżetowych dla gmin i oczywiście dochody własne sprzyjają takiemu impulsowi rozwojowemu 

i sprzyjają temu, abyśmy jak najszybciej wychodzili z tych perturbacji gospodarczych 

związanych z epidemią. Muszę Państwu powiedzieć, że sytuacja na rok 2021 wygląda bardzo 

optymistycznie, ponieważ taki szybki odczyt z wyników finansowych budżetu państwa za 

5 pierwszych miesięcy jest, powiedziałbym, wyjątkowo optymistyczny. Dochody z tytułu PIT-u, 

co jest bardzo interesujące, myślę dla wszystkich państwa radnych dla burmistrza, bo przecież 

gminy mają udziały w Picie, są wyższe o blisko 23%, 5 mld 300 mln zł, mimo tego, że w tych 

pierwszych miesiącach roku mieliśmy lockdown, prawda, i mieliśmy liczne ograniczenia 

działalności gospodarczej bardzo licznych podmiotów, licznych branż i sektorów. Jeszcze 

lepszy wynik finansowy, jeśli chodzi o ściągalność VAT-u, bo to jest wzrost o blisko 18 mld zł 

(26%). Również CIT wzrósł. Tutaj troszeczkę mniej, bo 600 mln zł, czyli 0,7%, ale też mamy 

wzrost. Tak? To jest też bardzo optymistyczne i wszystkie poważne ośrodki, które – nie mówię 

tylko o prognozach rządu, ale również o ośrodkach unijnych czy agencjach ratingowych 

wskazują, że w roku 2021 będziemy mieli wzrost gospodarczy na poziomie 5% PKB, czyli byśmy 

bardzo szybko się odbili od tych wyników z roku 2020. I to też powinno napawać optymizmem 

nas wszystkich, również mieszkańców gminy Miłosław. Rząd będzie wkrótce dysponował 

fizycznie już ogromnymi środkami z budżetu unijnego i z planu odbudowy tego funduszu 

odbudowy 770 mld zł na najbliższą siedmiolatkę. Znaczna część tych środków będzie też 

kierowana do jednostek samorządu terytorialnego. więc myślę, że takich inwestycji, które są 

realizowane i są planowane w gminie Miłosław będzie zdecydowanie więcej. Tego życzę 

władzom gminy, a przede wszystkim oczywiście mieszkańcom i świetnie by było, jak tutaj 

powiedział przedstawiciel jednego z klubów radnych. Nie wiem czy jedynego, czy jednego z...? 

Dwa kluby są, ale jednomyślne, czyli prawie jak jeden. Tego również życzę, żeby te kolejne sesje 

absolutoryjne przebiegały właśnie w takiej miłej atmosferze, ale żeby ona nie wynikała tylko 

i wyłącznie z jakiegoś tam wcześniejszego ustalenia, ale żeby była wynikiem bardzo dobrych 

działań samorządu gminy Miłosław, aby mieszkańcom w tej gminie żyło się z roku na rok lepiej. 

Dziękuję bardzo. 

Jako drugi o głos poprosił sołtys Gorzyc pan Stanisław Filipiak, który wyraził 

zadowolenie z powodu powstania ronda, o które, jak sam stwierdził, długo walczył. W swoim 

wystąpieniu nawiązał do ostatniego zdarzenia, które miało miejsce na odcinku prowadzącym 

od Bagatelki do ronda. Jadący tamtędy z nadmierną prędkością kierowca „skasował” kilka 

barierek zamontowanych wzdłuż chodnika. Jak zaznaczył pan sołtys, kierowcy często znacznie 

przekraczają dopuszczalną prędkość na tym odcinku. Poprosił o interwencję w województwie, 

żeby spowolnić ruch w tym miejscu. 
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Ad 11 

W związku z wyczerpaniem tematyki obrad pan przewodniczący D. Strzelczyk zamknął 

XXXV sesję Rady Miejskiej w Miłosławiu, dziękując wszystkim za uczestnictwo. 

Protokołowała       Przewodniczący obrad 

  (-) Anna Jakubowska       (-) Dawid Strzelczyk 

 

Wykaz załączników do protokołu: 

 

1. Lista obecności. 

2. Informacja Przewodniczącego o działalności Rady w okresie międzysesyjnym. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja na temat realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

5. Uchwała Nr XXXV/284/21 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Miłosław”. 

6. Uchwała Nr XXXV/285/21 w sprawie uchwalenia statutu Miłosławskiego Centrum 

Kultury. 

7. Uchwała Nr XXXV/286/21 w sprawie zasad postępowania o udzielenie dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku, wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, nie będącym 

własnością Gminy Miłosław. 

8. Uchwała Nr XXXV/287/21 w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa 

w gminie Miłosław na rok szkolny 2021/2022. 

9. Uchwała Nr XXXV/288/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu lokalu użytkowego położonego w Miłosławiu przy ul. Zamkowej 13 i odstąpienie 

od przetargowego trybu zawarcia tej umowy. 

10. Uchwała Nr XXXV/289/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu lokalu użytkowego położonego w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 

i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy. 

11. Uchwała Nr XXXV/290/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu lokalu użytkowego położonego w Orzechowie przy ul. Miłosławskiej 48 

i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy. 

12. Uchwała Nr XXXV/291/21 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

13. Uchwała Nr XXXV/292/21 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r. 

14. Uchwała Nr XXXV/293/21 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej dla 

Gminy Miłosław na lata 2021–2030. 

15. Raport o stanie gminy Miłosław za 2020 rok. 

16. Uchwała Nr XXXV/294/21 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Miłosław wotum 

zaufania. 

17. Zarządzenie nr 21/2021 Burmistrza Gminy z 31 marca 2021 r. 

18. Uchwała Komisji Rewizyjnej z dnia 10 maja 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii 

o wykonaniu budżetu Gminy Miłosław za 2020 rok i wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Gminy Miłosław za 2020 rok. 
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19. Uchwała Nr XXXV/295/21 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miłosław za 2020 rok. 

20. Uchwała Nr XXXV/296/21 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Miłosław. 

 


